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Hur många är vi? 

Baserat på era inrapporterade medlemssiffror har vi nu nästan 70 000 medlemmar 
tillsammans, men troligen är det betydligt fler. En gissning är att vi representerar 
nästan 100 000 medlemmar/anställda. Det är naturligtvis frivilligt, men vi skulle 
verkligen uppskatta om fler av er rapporterar in antal medlemmar/anställda. Ju 
fler stödjande medlemmar vi tillsammans representerar, desto större tyngd får vi i 
våra möten med beslutsfattare på olika nivåer.  

Vi blir fler - Östersjöuppropet växer! 

Den senaste månaden har det verkligen kommit in många som stödjer oss.  

Hjärtligt välkomna allihop! 

Vi har under månaden fått med oss 19 nya föreningar, andra organisationer och 
företag i Östersjöuppropet. Vi är nu uppe i totalt 83 stödjande. Att notera sig är att 
en nästan ”vit fläck” på kartan, nämligen Blekinge, nu är mycket bättre 
representerat. De nya den senaste månaden är: 

• Naturskyddsföreningen Norrköping 
• Naturskyddsföreningen Sörmland 
• Activa Zoo 
• Naturskyddsföreningen Värmdö 
• Nätverket Gretas Gamlingar, Österåker 
• Himmerfjärdens Naturvårdsförening 
• Gretas gamlingar Sundbyberg 
• Bygg & Montera Mera Sydost AB 
• Cityfiske i Norrköping 
• Hällaryds Skärgårdsförening 
• Gretas Gamlingar Gävle 
• Naturskyddsföreningen Karlshamn 
• Havsnätverket Skåne Blekinge 
• Östra Skärgårdens Samhällsförening (Karlskrona) 
• Ungskärs intresseförening 
• Krister Andersson, Enskild Firma 
• Equmeniakyrkan Söderhamn 
• Singö-Boda Tomtägareförening 
• Naturskyddsföreningen i Järfälla 

Och över 100 privatpersoner stödjer nu också Östersjöuppropet.  

Men, vi behöver fortfarande din hjälp för att bli fler!  

Och vi ställer gärna upp i till exempel ett Zoom-möte, och berättar mer om 
Östersjöuppropet.  



Vad gör vi nu? 

Vi arbetar just nu hårt med att inhämta vetenskapliga fakta. Vi gör det för att bland 
annat få en större förståelse för vilka provtagningar och analyser som görs och 
som ligger till grund för ICES prognoser inför kommande års fiskekvoter. Vi söker 
upp och intervjuar forskare och andra med gedigna kunskaper om Östersjön, om 
sill och strömming och om den process som ligger till grund för de kvotbeslut som 
tas varje år i oktober. Vi har bl.a. varit i kontakt med forskare vid Östersjöcentrum 
och SLU Aqua, samt anställda vid stiftelsen Baltic Waters.  

I en artikel från 2024 i Science, en av de mest ansedda vetenskapliga tidskrifterna, 
påvisas att de beräkningsmodeller som används idag för att räkna fram 
fiskekvoter inte ger hållbara fiskbestånd. Se länk till sammanfattning av artikeln 
nedan. 

Samtidigt pratar vi också med kustfiskarna längs Östersjökusten för att bättre 
förstå vilka utmaningar de står inför. Hur de upplever sin verklighet, samt hur den 
har förändrats över tid, och vad de menar ska till för att de ska kunna leva på sitt 
fiske.   

I mars har ICES sina första möten där de utvärderar inkomna data på hur stark sill-
och strömmingspopulationerna i Östersjön är, och vilken prognos de kan göra om 
hur stora fiskekvoterna kan tillåtas bli nästa år för att populationen i vart fall inte 
ska minska i biomassa. Då det inte är möjligt att beräkna exakt hur mycket fisken 
kommer att föröka sig och hur andra faktorer inverkar, så måste man göra en hel 
del antaganden och använda olika beståndsskattningsmodeller vilket gör att 
prognoserna blir osäkra. Ett dilemma är att vissa regler för vad som antagits gälla 
används för dessa beräkningar och det tar tid innan faktorer, som nya 
forskningsrön visar kan vara viktiga, kommer med. Här vill vi vara med och påverka 
så att nödvändiga förändringar kan ske snabbare. Att visa att vi blir allt fler som 
förstår och ser de problem som finns med dagens förvaltning av sill/strömming i 
Östersjön är ett sätt att påverka. 

Vi diskuterar också andra alternativ för att försöka påverka beslutsfattare att 
reducera fiskekvoterna till att enbart omfatta kustfisket som framför allt blir 
människoföda. Vi kommer tillbaka till dem i senare Nyhetsbrev. 

Östersjöstater 

Vi försöker också förstå varför Sverige står relativt ensamt i sin ståndpunkt att de 
riktvärden som nu finns för vilken storlek som anses utgöra ett långsiktigt hållbart 
sill/strömmingsbestånd måste höjas, och att fiskekvoterna måste minskas. 

Ska det gå att få till en sänkning av fiskekvoterna av strömming/sill i Östersjön så 
måste Sverige också få med sig andra nationer runt Östersjön. Sverige kommer 
från och med 1 juli 2025 att bli ordförande i BALTFISH, en organisation som spelar 
en viktig roll i att forma fiskeripolitiken i Östersjöregionen. Här finns också en 
möjlighet för oss att påverka. Sverige har i BALTFISH tidigare fokuserat mest på 
lax, men nu hoppas vi de kan ta vara på möjligheten att också få till ett samarbete i 
att begränsa kvoterna av sill och strömming.  



 

Finland är de land som fångar mest strömming i Östersjön (41% under 2022 enligt 
HaV). Vi för därför diskussioner med åländska fiskare, som har en liknande syn på 
strömmingsfisket som vi, för att hitta ingångar till fisket i övriga Finland, då 
Finland har ansvar också för fisket vid Åland.  

Östersjökontraktet 

Samarbetet med Östersjökontraktet fortsätter. och vi tycker det går mycket bra. 
Några av er har säkert tecknat Kontraktet med dem. Om ni inte redan gjort det så 
gå gärna in här: http://www.ostersjokontraktet.se  

Läsvärda Länkar 

Här är några intressanta länkar för den som vill veta mer om sill/strömmingsfisket 
i Östersjön. 

Östersjöcentrum: För många fartyg jagar fortsatt för få fiskar 

Östersjöcentrum: Fiskeexperterna om ministerrådets kvotbeslut 

Östersjöbrief 72: Vill våra grannar lyssna? 

Östersjöbrief 73 - Årets viktigaste fiskeripolitiska åtgärder 

Stock assessment models overstate the sustainability of the world's fisheries. 
Science 2024 

Hans, Anders L., Anders N. och Britt-Marie 
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